

[Texte]

The Chairman: I would not say a serious allegation. I did not see or hear any charge but there were plenty of rumours going around.

Mr. Mackasey: It is only a rumour that the man is theoretically—I must be careful, you know—condemned before he has an opportunity of making his point. I have never met the man; I do not know what it is all about.

The Chairman: The Chair finds itself in the same position.

Mr. Mackasey: There has been a kind of trial by error and trial by insinuation, unintentionally, all too frequently in committees recently. I do not know the man from Adam but we are . . .

An hon. Member: Mr. Chairman, on a point of order.

Mr. Mackasey: On a point of order when I have finished because I am very serious about my point of order and I have not finished it yet.

I think we have to be very careful how we frame it. You will have to explain why you are bringing the gentleman here and it is a rather unusual procedure.

The Chairman: Your advice is well taken, Mr. Mackasey.

Mr. Mackasey: This is all I am asking.

The Chairman: And I would hope that you would be here at that particular day to make certain.

Mr. Mackasey: It is not while I am here, it is what opinions are being expressed in the interval . . .

The Chairman: You will be given a similar opportunity to clear up any misunderstandings regarding his work at . . .

An hon. Member: Vancouver.

The Chairman: I myself am in exactly the same position as you are: I do not know the man; I have never met him; I do not know anything about his particular operation there.

Mr. Rose: Mr. Chairman, I believe I had the floor for a couple of minutes.

The Chairman: The Chair has been looking at the clock.

Mr. Rose: A minor point. Mr. Chairman . . .

The Chairman: I will let you ask one question, Mr. Rose.

Mr. Rose: That is very generous of you but before I ask my question may I make a suggestion to Mr. Taylor on the same subject that Mr. Mackasey was discussing? This is not based on any suggestion of incompetence on the part of the National Harbours Board chairman at all, but it seems that we are now inviting the regional representative, Mr. Rathie from Vancouver. Mr. Mackasey has expressed some reservations on this that maybe someone is tried and found guilty before his trial.

[Interprétation]

Le président: Je ne dirais pas cela. Je n'ai entendu aucune accusation; il y a beaucoup de bruit qui court.

M. Mackasey: Ce n'est qu'un bruit qui court, que le monsieur est en principe, et je dois faire attention vous savez, a été condamné avant qu'il ait eu l'occasion de se défendre. Je n'ai jamais rencontré le monsieur en question; je ne sais pas de quoi il s'agit.

Le président: La présidence se trouve dans la même position.

M. Mackasey: Récemment, à ce Comité, il y a eu trop souvent une espèce de procès par insinuation, involontairement. Je ne connais pas du tout le type mais nous sommes . . .

Une voix: Monsieur le président, j'invoque le Règlement.

M. Mackasey: Lorsque j'aurai fini car j'ai déjà invoqué le Règlement à propos d'un point sérieux et je n'ai pas fini.

Je pense que nous devons faire attention quant à la façon de procéder. Il faudrait que vous expliquiez pourquoi vous avez convoqué ce monsieur et cela est une procédure assez inhabituelle.

Le président: Je tiendrai compte de vos conseils, monsieur Mackasey.

M. Mackasey: C'est tout ce que je demande.

Le président: J'espère que vous serez présent à la réunion ce jour-là afin d'être certain.

M. Mackasey: Il n'est pas question de ma présence, mais des opinions qui soit exprimées . . .

Le président: Vous aurez l'occasion d'éclaircir tout malentendu à l'égard de son travail à . . .

Une voix: Vancouver.

Le président: Moi aussi, je ne connais pas le monsieur; je ne l'ai jamais rencontré et je sais rien de son travail là-bas.

M. Rose: Monsieur le président, je pense que j'avais la parole pour quelques minutes.

Le président: La présidence regardait l'horloge.

M. Rose: Il s'agit d'une question mineure, monsieur le président.

Le président: Vous pouvez poser une question, monsieur Rose.

M. Rose: Vous êtes très généreux. Mais avant de poser ma question sur le même sujet dont M. Mackasey a parlé, puis-je faire une suggestion à M. Taylor. Je ne suggère pas que le président du Conseil des ports nationaux soit incompétent, pas du tout, mais il me semble que nous invitons le représentant régional, M. Rathie de Vancouver. M. Mackasey a exprimé certaines réserves à ce sujet à l'effet qu'une personne soit trouvée coupable même avant son procès.